
Herlev d. 9. november 2006

Vi håber du vil læse vores udtalelse og tage sagen op i Uddannelsesudvalget så der er klarhed over vores 
skoles økonomi fra den 1.januar 2007

På lærernes vegne

Kai Rasmussen
Herlev Gymnasium

Til medlemmerne af Folketingets uddannelsesudvalg

Lærere forsamlet til fagligt møde på Herlev Gymnasium ønsker med denne 
henvendelse at gøre det klart, at vi er chokerede over de nedskæringer på 
gymnasieområdet, som finanslovsforslaget lægger op til. Der forelå en klar aftale 
om, at reformen og overgangen til statslig selveje skulle være udgiftsneutral. Den 
aftale er åbenbart nu brudt. 

På forhånd vidste vi, at gymnasiereformen skulle gennemføres under 
udgiftsneutralitet, hvilket ikke ville kunne ske uden kvalitetsforringelser. Det føler
gymnasielærerne allerede i deres dagligdag. Hvis der nu tilføjes yderligere 
beskæringer på området, vil det blive umuligt at fastholde illusionen om uændret 
kvalitet i de gymnasiale uddannelser.

Det er finansministeriets hensigt at spare ca. 360 millioner kroner på det beløb, som 
amterne hidtil har brugt til administration af gymnasierne, det kan ikke kaldes 
udgiftsneutralt!

Pengene kan kun hentes ved tiltag, der vil medføre en forringelse af 
undervisningens kvalitet.
Besparelserne er derfor både et aftalebrud og i modstrid med regeringens 
erklærede ønske om at højne uddannelsesniveauet og gøre Danmark til et 
førende videnssamfund. 

Vi finder derfor forslaget helt uacceptabelt og appellerer til, at forslaget tages op til 
revision!

Lærere på Herlev Gymnasium.
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